
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 24.03.2025 roku. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Opiniowanie uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 24.02.2025 roku. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji i gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został zatwierdzony jednomyślnie.  
 
Ad. 5. 

• Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla publicznych 
przedszkoli niebędących przedszkolami specjalnymi, prowadzonych w Gminie Suchy Las 
przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby 
fizyczne, w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań 
oświatowych. 

OS V. Pałącarz i H. Skwarek omówiły projekt uchwały informując m. in o tym, że jest on 
dedykowany przedszkolu Akademos (na podstawie umowy i porozumienia). Poprzednia uchwała 
regulująca kwestie udzielania dotacji przedszkolom publicznym, w tym zgodę Rady Gminy  
na określenie wysokości dotacji dla publicznych przedszkoli prowadzonych przez inne niż Gmina 
podmioty - w wysokości równej 130% podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli prowadzonych 
przez Gminę, tj. uchwała nr XLI/461/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 stycznia 2018 r. w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów 
oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, 
została uchylona. Ponadto, od stycznia 2025 r. Ministerstwo Edukacji Narodowej wprowadziło 
zmiany przepisów w zakresie finansowania oświaty. Zgodnie z art. 117 ustawy o dochodach 
jednostek oświatowych uchwały podjęte na podstawie art. 39 ust. 1 pkt 1 ustawy o finansowaniu 
zadań oświatowych, zachowują moc nie dłużej niż do dnia dokonania w bieżącym roku pierwszej 
aktualizacji podstawowej kwoty dotacji. 

Panie poinformowały, że trwa niż demograficzny i kolejne lata w analizie wskazują również niż.  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

• Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne i osoby 



prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, 
które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu  
jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym 
wspomaganiem rozwoju, uczniów lub uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych 
oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

OS V. Pałącarz i H. Skwarek omówiły projekt uchwały informując m. in o tym, że uchwała  
nr XLI/461/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 stycznia 2018 r. w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz 
trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, zawiera 
nieaktualne zapisy, z uwagi na zmiany wprowadzane przez ustawodawcę w materii objętej  
jej treścią. Od stycznia 2025 r. Ministerstwo Edukacji Narodowej wprowadziło zmiany 
przepisów w zakresie finansowania oświaty dotyczące naliczania dotacji na uczniów 
posiadających orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, co wiąże się z obowiązkiem 
zbierania informacji o godzinach zajęć rewalidacyjnych indywidualnych i grupowych z tymi 
uczniami. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

W związku z informacją radnej powiatowej A. Ankiewicz o tym, że w czerwcu 2025 roku  
ma się zmienić zasada wydawania orzeczeń o niepełnosprawności (ma wydawać je szkoła), 
przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała, aby referat oświaty zweryfikował tę informację.  

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie 
Suchy Las. 

Sekretarz M. Kołodziejczak omówił projekt uchwały informując m. in. o tym, że w dniu 4 marca br. 
do Urzędu Gminy Suchy Las wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego 
orzekające nieważność uchwały nr IX/102/25 Rady Gminy Suchy Las z dnia 30 stycznia 2025 r.  
w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 
dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. Zdaniem organu nadzoru, 
uchwała została podjęta z istotnym naruszeniem art. 37b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
o samorządzie gminnym, który stanowi, że rada gminy może ustanowić zasady na jakich 
przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta  
i zwrot kosztów podroży służbowej. Wojewoda Wielkopolski wskazał, że „dieta” rozumiana jest 
jako rekompensata wydatków i strat związanych z pełnieniem określonej funkcji. Natomiast, 
zapisy ww. uchwały przewidują potrącenia diety jedynie z tytułu nieobecność sołtysów  
i przewodniczących zarządów osiedli na sesji Rady Gminy Suchy Las, i to bez względu na liczbę 
nieobecności w danym miesiącu. Uchwała nie określa zatem innych przypadków obniżenia 
wysokości diety (np.: wskutek choroby lub długotrwałego wyjazdu), co zdaniem organu nadzoru 
powołującego się na orzecznictwo sądowo-administracyjne stanowi naruszenie art. 37b  
ust. 1 przywołanej ustawy. Organ nadzoru wyjaśnił, że „ustalona w stałej kwocie dieta w formie 
ryczałtu miesięcznego traci charakter rekompensacyjny, a przyjmuje charakter stałego, 
miesięcznego wynagrodzenia, niezależnego od kosztów związanych z pełnieniem funkcji”. 
Zmiany wymagają również zapisy § 3 ust. 1 uchwały poprzez wykreślenie zwrotu „z zastrzeżeniem 



sesji zdalnej”. Zdaniem Wojewody, aktualnie brakuje podstaw prawnych do umieszczania  
w aktach prawa miejscowego jakichkolwiek przepisów odnoszących się do zdalnego trybu 
obradowania rad gminy. Zgodnie z orzecznictwem sądowym niedopuszczalne są przypadki 
zastosowania trybu zdalnego obradowania poza przewidzianymi ustawowo sytuacjami. 

Przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała, aby członkowie komisji nie opiniowali omawianego 
projektu uchwały do momentu przedstawienia go i wyciągnięcia wniosków na spotkaniu  
z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli.  

Członkowie komisji głosowali jedynie nad wprowadzeniem następującej poprawki do projektu 
uchwały: z „25 dnia miesiąca” na „ostatni dzień miesiąca”. Za wprowadzeniem poprawki 
głosowano jednomyślnie.  

Ad. 6.  

Protokół z dnia 24.02.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 7 -9. 

Członkowie komisji zastanawiali się na tym, co zrobić z brakiem odpowiedzi na wniosek komisji 
o udostepnienie wniosków dyrektorów do budżetu na rok 2025.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała drogę oficjalną – złożenie wniosku w trybie dostępu 
do informacji publicznej lub niech dyrektorzy wyślą mailowo skany złożonych przez nich 
wniosków (jest to w interesie dyrektorów).  

Radna M. Weymann zaproponowała o wystąpienie o omawiane wnioski do CUW.  

Podjęto decyzję o wysłaniu do dyrektorów informacji o przysłanie przez nich zwrotnej wiadomości 
ze skanem złożonego wniosku budżetowego.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:        Przewodnicząca  

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


